

Title (en)

Aqueous stable suspensions of water insoluble silicates capable of binding calcium ions, and their use in the production of washing and cleaning compositions.

Title (de)

Wässrige stabile Suspension wasserunlöslicher, zum Binden von Calciumionen befähigter Silikate und deren Verwendung zur Herstellung von Wasch- und Reinigungsmitteln.

Title (fr)

Suspensions de silicates aqueuses stables insolubles dans l'eau capables de fixer des ions de calcium et leur utilisation pour la production d'agents de lavage et de nettoyage.

Publication

**EP 0294694 A2 19881214 (DE)**

Application

**EP 88108736 A 19880601**

Priority

- DE 3719042 A 19870606
- EP 88106557 A 19880423

Abstract (en)

Aqueous pumpable, stable suspensions of a silicate which is insoluble in water and is able to bind calcium ions contain, based on the total weight of the aqueous suspension, a) as silicate able to bind calcium 0.5 to 80 % by weight of a finely divided synthetic compound which contains bound water, is insoluble in water and has the general formula  $(\text{cat}2/\text{nO})x \cdot \text{Me}_2\text{O}_3 \cdot (\text{SiO}_2)y$  (I), where cat is a cation of valency n which can be replaced by calcium, x is a number from 0.7 to 1.5, Me is boron or aluminium and y is a number from 0.8 to 6, and b) as dispersing ingredient 0.5 to 6 % by weight of a mixture of at least two oxo alcohol ethoxylates of the formula II  $\text{R}-(\text{OCH}_2\text{CH}_2)_n-\text{OH}$ , where R is C10-C15-alkyl with a maximum degree of branching of 25 %, i.e. a maximum of 25 % of the fatty alcohol ethoxylate have a single methyl branch, n = 3 - 5.5 mol of EO in component 1 n = 5.75 - 7 mol of EO in component 2, and can be used to produce detergents and cleaners in powder form.

Abstract (de)

Wässrige pumpfähige, stabile Suspension eines wasserunlöslichen, zum Binden von Calciumionen befähigten Silikates, welche bezogen auf das Gesamtgewicht der wässrigen Suspension a) als zum Binden von Calcium befähigtes Silikat 0,5 bis 80 Gewichtsprozent einer feinverteilten, gebundenen Wasser enthaltenden, synthetisch hergestellten, wasserunlöslichen Verbindung der allgemeinen Formel  $(\text{Kat}2/\text{nO})x \cdot \text{Me}_2\text{O}_3 \cdot (\text{SiO}_2)y$  (I), in der Kat ein mit Calcium austauschbares Kation der Wertigkeit n, x eine Zahl von 0,7 bis 1,5, Me Bor oder Aluminium und y eine Zahl von 0,8 bis 6 bedeuten und b) als dispergiert wirkenden Bestandteil 0,5 bis 6 Gewichtsprozent eine Mischung aus mindestens zwei Oxoalkoholethoxylaten der Formel II  $\text{R}-(\text{OCH}_2\text{CH}_2)_n-\text{OH}$ , wobei R = C10-C15 Alkyl mit einem Verzweigungsgrad von maximal 25 %, d. h., daß maximal 25 % des Fettalkoholethoxylates eine einfache Methylverzweigung aufweisen n = 3 - 5,5 Mol EO bei Komponente 1 n = 5,75 - 7 Mol EO bei Komponente 2 enthält. Die Suspension kann zur Herstellung pulverförmiger Wasch- und Reinigungsmittel eingesetzt werden.

IPC 1-7

**C11D 3/12**

IPC 8 full level

**C11D 3/12** (2006.01); **C11D 1/72** (2006.01)

CPC (source: EP)

**C11D 3/1286** (2013.01); **C11D 1/72** (2013.01)

Cited by

EP0522365A1; US5312793A; EP0504564A1; TR26395A; WO9302171A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0294694 A2 19881214; EP 0294694 A3 19890510; EP 0294694 B1 19931110;** ES 2045012 T3 19940116

DOCDB simple family (application)

**EP 88108736 A 19880601;** ES 88108736 T 19880601